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Abstract

This study deals with the relationship between Grammar and meaning or between
Grammar and Semantics. It is a grammatical and semantic research, attempting to shed the
light on the meaning of grammar and its significances within the Koranic context in the
interpretation of the Quran by Imam Al-Qurtubi in his book titled “Collector of Quran
Provisions”(Eldjami’ lahkam Quran). Hence, we define the interpretation, the meaning and
the significance, and then we introduce Imam Al-Qurtubi, as well as his method of
interpretation. However, the practical part focuses on the grammatical meanings in the noun
phrase and in the sentence (complete sentence S+ V+...), and then the grammatical
meanings of prepositions.
Keywords: Grammar, meaning, semantic (significance), noun, verb, preposition,
interpretation.
Résumé

Cette étude porte sur la relation entre la grammaire et la signification ou entre la
grammaire et la sémantique. C'est une recherche grammaticale et sémantique, tentant de
traiter le sens de la grammaire et ses significations dans le contexte coranique dans
l'interprétation du Coran faite par I'lmam Al-Qurtubi dans son livre intitulé "Collectionneur
des provisions du Coran' (Eldjami 'lahkam Coran). Par conséquent, on définit le sens,
l'interprétation, et la signification, puis on présente I''mam Al-Qurtubi, ainsi que sa méthode
d'interprétation. Cependant, la partie pratique se concentre sur les significations
grammaticales dans la phrase nominale et dans la phrase verbale (phrase compléte, puis
sur les significations grammaticales des prépositions.

Mots clés : Grammaire, sens, signification, nom, verbe, préposition, interprétation.



